
Referat

Vedrørende: 20210615 Dagsorden Mødedato:
15.06.2021
17:00 – 19:00

Deltagere: Lise, Lene, 
JTH, EMØ, SHC, Mikkel, EMØ, Torben, 

Afbud: Emil, Mogens Birgitte, Maja, Lars, Sejer, Kalle

Kopi til:

Sted: Afd. Skovbakken
Bestyrelsesmødet afsluttes med spisning

1. Godkendelse af dagsorden

2. Henvendelse fra forældre til bestyrelsen (10 min) 

Vi har fået henvendelse fra en PhD studerende som beder forældrene om be-
svare et spørgeark om kvalitet i folkeskolen

3.  Orientering om ny aftale for skolerne (15 min) EMØ 
Der er kommet et skriv fra UVM, hvor der står, at vi næste skoleår bli-
ver sat ”fri” fra flere ting som:

1. ændrede krav til elevplaner

2. ændrede krav til kvalitetsrapport 

3. fravige krav vedr. fuld kompetencedækning 

4. mulighed for at konverterer understøttende undervisning til f. eks
a.  holddeling
b.  to voksne
c.  turboforløb 
d.  specialpædagogiske. tiltag

En betingelse at det ikke bliver en spareøvelse, og at personaleressourcer er 
den samme. 
Som skole har vi efterlyst at kunne blive mere frie i vores tilrettelæggelse af 
skoledagen.
Der er en bekymring, at de politiske udmeldinger ikke vil få fuld gennemslags-
kraft i den kommende bekendtgørelse, der efter planen ligger klar ultimo juni 
eller primo juli. Vi skal derfor beslutte om vi tror på at bekendtgørelsen giver 
mulighed for, at konverterer den understøttende undervisning og så ændre 
vores planlægning hvis det ikke sker., 
Som kommune er vi bare en del af en landsdækkende agenda, så vi håber at 
der bliver presset på for, at vi bliver sluppet mere fri.

Bestyrelsen giver meldinger tilbage med deres holdninger til den bedste vej i 
planlægningen af det nye skoleår i den forbindelse. 
Der er flere måder at tilgå problematikken. Vigtigt at tage de mange perspek-
tiver og forhåbentlig muligheder i betragtning. Det kalder på noget forskelligt 
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på de forskellige årgange.
Bestyrelsen synes vi skal gå efter at tage politikkerne på ordet.

Man kan både tage tilgangen med at planlægge efter ”best scenario” eller 
”worst case” når der skal lægges skema. Begge dele kan forsage at vi efter 
sommerferien skal i gang med et nyt skema.
Det besluttes at vi går efter at lægge skema efter at alt understøttende under-
visning må konverteres. Forandringer må herefter indpasses.

4. Drøftelse af og input til beretning (20 min) Mikkel
Mikkel ridsede de punkter og emner op, som han har taget afsæt i.

Alle til stede synes at den er rigtig god, og Mikkel tilføjer et par små-
ting inden den sendes ud.

5. Drøftelse af årsplan (15 min) Mikkel 
Der er lavet et bilag til mødet med sidste årsplan og et forslag til næ-
ste årsplan.
Det vil være godt at vi som skole blive mere tydelige ift. Kultur og an-
dre tiltag i skoledagen, der kan sparke gang i kreativiteten, det sociale 
og det faglige. 
Der er tænkt ind at der skal være flere anderledes tiltag som ture, te-
mauger, skolefest etc.
Bestyrelsen kunne tage årsplanen op efter hver periode, for at evalue-
re og give energi og mening for den virkelighed vi står i på de forskelli-
ge tidspunkter.
På den måde bliver der skabt et rum til at snakke ind i hverdagen og 
tænke mere kultur og dynamik samtidigt.

6. Opfølgning på udvikling af nøgletal (10 min) EMØ
De forskellige tal er blevet verificeret.
Antallet af segregerede elever har været konstant over årene.
Der er ca 2 – 2,5 mio i mangel hvert år i forholdet mellem tildelt løn og 
faktisk udbetalt løn. 
Tallene har været til gennemsyn i økonomiafdelingen. Vi får dem veri-
ficeret hos dem igen inden vi går videre med dem.

7. Introuge for 7. Klasserne (10 min) Lene/SHC
Kan vi blive inspireret til at mikse eleverne i de tre 7. klasser på kryds 
og tværs, så de alle (elever) får en større bekendtskabskreds. Kan man 
nedbryde nogle af klasse”murene”.
Det er vi i et arbejdsfelt med, og det er noget vi har snakket meget om. 
Der er flere ting i det, som er blevet forhindret af Corona. Bl.a. tanker 
om at lave ”tidlig 7.klasse” (aktiviteter på tværs af matrikler.
Derudover bliver prioriteret tid til at lave trivsel på tværs.
Holddeling på tværs af klasserne. Stærke fællesskaber kræver man er 
fælles om noget… ikke bare den første uge men hen over året.

Det er vigtigt at der også bliver kommunikeret ud om det, der bliver 
gjort.

Der foregår allerede mange ting, og vi er nok ikke gode nok til at få det 
fortalt, så det er synligt for alle.  
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At skabe årgangsfølelser er en forandring af tænkning også ift. at ska-
be gode relationer i de store og små fællesskaber.
Klasserne i den kommende 7. årgang vil bl.a. blive genvurderet til ef-
teråret for at skabe de bedste klasser.

8. Næste års møder (15 min) Mikkel/EMØ

- Forretningsorden
- placering
- længde

Er der ting, som vi skal evaluere, så den kommer til at passe til vores re-
elle hverdag? Der kommer input, og der skal udarbejdes et forslag til 
næste møde.
Det er vigtigt at det fortsat bliver på rullende dage.
Der er et ønske om at det er placeret i lige uger
Referatet skal ud inden fem hverdage, og derefter har bestyrelsen tre 
hverdage til at komme med bemærkninger. Derefter kan det offentlig-
gøres. 
Tre effektive timer og et afbræk med mad midtvejs som udgangspunkt.

9. Meddelelser (15 min) 

- sikker skolevej på Vestermarken (JTH)
Vi er i gang med at undersøge, hvor mange børn der krydser vejene, og 
hvor de gør det.

- sidste skoledag (SHC)
Stinne beskrev planen for sidste skoledag.
Der har været lidt tummel om det der skal foregå i fritiden. Vi har apelle-
ret til at der er en voksen til stede ved de aktiviteter, der vil være efter 
skoletid. 

- fælles om ungelivet (Mikkel/EMØ)
Stort projekt der skal løbe over mange år med fokus på kulturforbedring 
ift. alkohol, rygning og stoffer. Der er flere kommuner involveret.

- økonomiprognose for 21 (EMØ)
Vi planlægger med at nedbringe vores underskud til 650.000,- og fore-
løbig ser prognoserne fine ud. 

- Ansøgning om anlægsmidler til vand, opbevaring og aktiviteter i Klub 
Vest (EMØ) 
Der er lavet en ansøgning til byrådet, for at få midler til at udvikle klub-
bens rammer. Der er 5 punkter i ansøgningen, og den er bygget op efter 
at det kan ske i etaper.

10. Evt. (10 min)
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